

EDİTÖRDEN

Yazarlarımıza ve okuyucularımıza kucak dolusu şükranla başlamak istiyorum 52. sayımızın editör yazısına. Bu sayımız için toplamda 54 makale başvurusu oldu. Bu makalelerden 27'si editöryal inceleme; bir tanesi etik kuralları ihlal, 2 tanesi hakem incelemesi, 5 tanesi de geri çekme şeklinde yayın dışı bırakılmıştır. Yayın kapsamına 19 makale girmiştir ki bunların 14 tanesi araştırma makalesi, 5 tanesi de kitap kritiğidir. Dolayısıyla 19 çalışmayla 52. sayımız, online ve basılı olarak okuyucularımızın takdirlerine arz edilmiştir.

Müracaat eden makale sayımızın daha fazla olmamasında –sanıyoruz- makale kategorilerimizi sosyal bilimlerden sadece ilahiyat/İslâmî araştırmalar alanına daraltmamız; ayrıca makale çeşitleri olarak sadece araştırma makalesi ve kitap kritiği şeklinde iki kategoriye indirmemiz etkili oldu. Öte yandan makalenin red gerekçelerinde temelde ilahiyat dışı olmak; ya da araştırma makalesi kapsamında –yayın politikasında açıkladığımız üzere- bir sorunsalı/tezi olan makaleleri ve kitap tanıtımı kapsamında da sıradan bir tanıtım yerine daha çok review (kritik) tadında olan tanıtımları öncелеmek, ciddi fonksiyon icra etti. Bu konudaki hassasiyetimiz bundan sonraki sayılarımızda da devam edecektir. Hâsılı, biz alana katkı yapacak problemi olan araştırma makalelerini ve kritik düzeyindeki kitap tanıtımlarını dikkate alacağız.

Bir standart yakalama adına geçen sayımızda sözünü ettiğimiz makale sınırı olarak araştırma makalesi olarak 15; kitap kritiği olarak 5 sayısıyla sınırlama yoluna gittik. Burada makalelerin sıraya girmesini geliş tarihlerini dikkate alarak ayarlamaya karar verdik. Kuşkusuz bazı özel durumlarda editöryanın bir kısım tercih ve uygulamaları olacaktır.

İndekslenme konusuna gelince; biraz da bunun üzerinde duralım. Öncelikle ESCI, Pro-Quest'den sonra EBSCO'da taranmaya başladığımızı not edelim. Web of Science kayıtlarına göre şu an dergimizdeki makalelerin 60'ın üzerinde atıf aldığını tespit ettik. Arkadaşlarımız AHCI'ya müracaat çalışmalarına devam etmektedirler. Gelişmeleri yazarlarımız ve okuyucularımızla ileriki sayılarımızda paylaşacağız.

52. sayımızda bir makalenin İngilizce olmasına karar verdik. Makalelerden biri İngilizce, diğerleri Türkçedir. Makalelerimiz tefsir, hadis, kelam, mantık, İslam felsefesi, İslam tarihi, din psikolojisi, din eğitimi alanlarındadır.

Dergimizin gelişiminde titiz ve yoğun çalışması dolayısıyla editöryal ekibime; maddi ve manevi katkılarla bizi destekleyen rektörlüğümüze ve dekanlığımıza şükranlarımı arz ediyorum. Öte yandan makaleleriyle katkı sağlayan yazarlarımıza; hakemlik sürecini çok ciddiye alan hakemlerimize teşekkür ediyorum. Dergiparktaki

sitemizde dergimizin makale indirilme sayısı, 1.071.855'dir. Son sayımızı inceleyen 3180; makale indiren 5543 okuyucumuz var. Okuyucularımıza da şükran borçluyuz. Dopdolu bir sayıyı okurlarımızın takdirlerine arz ediyoruz.

53. sayımızda buluşmak üzere...

Prof. Dr. Ömer KARA

EDITORIAL

I want to begin my editorial for 52nd issue with lots of thanks to our writers and readers. For this issue, there were 54 article applications in total. However, 27 of them were not accepted after editorial examination, one of them was not accepted due to violation of ethical rules, 2 of them were not accepted after peer-review process and 5 of them were not published because of withdrawal of the writers. There are 19 articles in total, 14 of which are research articles and 5 of which are book reviews. Therefore, with 19 studies, our 52nd issue is presented to our readers' appreciation in online and published versions.

We did not have too many applications for this issue because –we suppose- it has been influential to restrict our article categories from social sciences to only theology/Islam studies, and also to reduce the number of article types to two as research articles and book reviews. On the other hand, it has functioned effectively to be out of the field of theology in rejection reasons of the articles, or to prioritize the articles with a research question/thesis statement –as we already mentioned in our publishing policy- in terms of research articles and the book reviews which are not like an ordinary promotion of a book in terms of book reviews. Our sensitivity on this will continue in the next issues. Briefly, we are going to take into consideration the research articles with problematiques and book promotions with the quality of book reviews.

For the sake of setting standards, we have preferred to limit the number of research articles with 15 and the number of book reviews with 5 as we mentioned in the previous issue. Here, we have decided to regulate the order of the articles by taking their date of arrival into consideration. Undoubtedly, there will be a number of preferences and practices by the editorial board in some special cases.

When it comes to indexing, let me make some reference to this topic. First of all, we must note that after ESCI, and Pro-Quest we have started to be scanned in EBSCO, as well. According to Web of Science records, we have determined that the articles in our journals have been referenced more than 60 times until now. Our friends keep working on the task of application to AHCI. We are going to share the advancements in the upcoming issues with our writers and readers.

In our 52nd issue, we decided an article to be in English. One of the articles is in English and the others are in Turkish. Our articles are in the fields of Tafseer, Hadith, Kalam, Islamic Philosophy, History of Islam, Religious Psychology and Religious Education.

I present my deepest thanks to my editorial board who work hypercritically and intensively for the development of our journal, to Rectorship and Deanship who help us with moral and material supports. On the other hand, I present my thanks to the writers who contribute with their articles, and to peer-reviewers who take reviewing process quite seriously. The number of downloaded articles from our website in Dergi-park is 1.071.855. There are 3180 readers who viewed our latest issue; and there are 5543 readers of ours who downloaded articles. We owe a debt of gratitude to our readers, as well. We present a chockfull issue to our readers' appreciation.

See you in our 53rd issue...

Prof. Dr. Ömer KARA

أود أن أستهل بالشكر الجزيل إلى كتابنا وقرائنا في بداية العدد الثاني والخمسين، وصلت إلينا للنشر في هذا العدد ٥٤ مقالة، تم رفض ٢٧ منها بعد تدقيقها من قبل هيئة التحرير، واحدة منها بسبب انتهاك الأخلاقية للنشر، ٢ منها بعد التحكيم، و٥ منها تم سحبها من قبل الكتاب، تم نشر ١٩ مقالة من بينها ١٤ مقالة بحثية و٥ مراجعات نقدية للكتب، لذلك، تم تقديم العدد ٥٢ لتقدير القراء عبر الإنترنت والمطبوعة مع ١٩ دراسة.

نعتقد أن السبب وراء عدم زيادة عدد المقالات هو أننا قمنا بتضييق فئات مقالاتنا من العلوم الاجتماعية إلى الدراسات الدينية / الإسلامية فقط، بالإضافة إلى ذلك، كان من الأسباب المؤسرة في تقليص أنواع المقالات إلى مجالين: مقالة بحثية ومراجعة نقدية للكتب، من ناحية أخرى، في أسباب رفض المقالات بالإضافة إلى كونها خارج مجال الدراسات الدينية، -كما أوضحنا في سياسة النشر للمجلة- كان فعالاً في اختيار المقالات البحثية كونها مقالة لديها إشكالية، وفي المقالات النقدية للكتب كونها مراجعة نقدية للكتب بدلاً من التقييم البسيط للكتب، سوف تستمر حساسيتنا بشأن هذا الموضوع في أعدادنا القادمة، باختصار؛ سوف نهتم بالمقالات البحثية المساهمة في هذا المجال وذات إشكالية، والمراجعة النقدية للكتب.

للوصول إلى معيار، كما هو مذكور في عددنا السابق، ذهبنا إلى الحد مع رقم ١٥ للمقالات البحثية وإلى الحد مع رقم ٥ للمراجعة النقدية للكتب، هنا، قررنا ترتيب المقالات من خلال النظر إلى تواريخ وصولهم، ولا شك في بعض الحالات الخاصة، سيكون لدى لجنة التحرير بعض الخيارات والتطبيقات.

عندما يتعلق الأمر بالفهارس، يجب الإشارة إلى أنّ مجلتنا أصبحت تُستعرض في الفهرس EBSCO بعد ESCI وPro-Quest. وفقاً لسجلات Web of Science فقد اكتشفنا أكثر من ٦٠ اقتباساً لمقالاتنا الآن. تواصلت لجنتنا المراجعة إلى AHCI، سنشارك التطورات مع مؤلفينا وقرائنا في عددنا القادم.

في عددنا ٥٢، قررنا أن ننشر مقالة واحدة باللغة الإنجليزية، أحد المقالات باللغة الإنجليزية والأخرى باللغة التركية، تشمل مقالاتنا التفسير، والحديث، والعقيدة، والمنطق، والفلسفة الإسلامية، والتاريخ الإسلامي، وعلم النفس الديني، والتعليم الديني.

أود أن أشكر لجنة التحرير على عملها الدقيق والمكثف في تطوير مجلتنا، كما أعرب عن امتناني لرئيسنا وعميدنا اللذين دعمانا بمساهمات مادية ومعنوية، من ناحية أخرى، أشكر المؤلفين الذين ساهموا بمقالاتهم؛ كما أشكر الحكام اللذين أخذوا عملية التحكيم على محمل الجد، عدد التنزيلات لمقالاتنا قد وصل إلى ١,٠٧١,٨٥٥ مقالة في موقعنا في Dergipark، عدد الناظرين في عددنا الأخير ٣١٨٠ والمنزليين لمقالاتنا من القراء ٥٥٤٣، نحن مدينون لقرائنا، نحن نقدم عددنا الأخير لتقدير قرائنا.

إلى أمل اللقاء في عددنا ٥٣...

أ. د. عمر قرا